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P r o t o k ó ł   Nr VII/2024 

z VII sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 27 września 2024r. w świetlicy 

OSP w Bliżynie. 

___________________________________________________________________________  

 

Na ustawowy skład 15 radnych na sesji obecnych było 14 radnych. 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyli: 

1) Mieczysław Bąk – Radny Powiatu Skarżyskiego 

2) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy 

3) Michał Jędrys – Sekretarz Gminy 

4) Beata Ozan – Skarbnik Gminy 

5) Monika Ceglińska – obsługa prawna UG 

6) Anna Kowalik – obsługa Rady 

7) Grzegorz Patura – obsługa informatyczna 

8) Grzegorz Jędrzejczyk – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bliżynie 

9) Sylwester Koziński - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mroczkowie 

10) Anna Podolska - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Odrowążku 

11) Henryk Żak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sorbinie 

12) Jacenty Kita – Redaktor Naczelny Samorządowego Informatora Gminy Bliżyn 

13) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad IV, V i VI sesji Rady. 

  3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał podjętych na 

      ostatnich sesjach. 

  4. Informacja na temat powstania rezerwatu na terenie Gminy Bliżyn. 

5. Wystąpienia zaproszonych gości. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2023/2024: 

    a) wystąpienia Dyrektorów Szkół, 

    b) wystąpienie Wójta Gminy, 

    c) stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 

    d) dyskusja, 

    e) przyjęcie informacji. 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

           a) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata  

                2024-2035, 

           b) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok, 

           c) zwrotu kosztów podróży służbowych radnym Rady Gminy Bliżyn, 

           d) wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby 

               dziecięce na obszarze Gminy Bliżyn. 

9. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Bliżyn – podjęcie uchwały w tej sprawie. 

10. Informacje, komunikaty i oświadczenia.  

11. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Siódmą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Radosław Bułka - 

Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  
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Poinformował, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady z dnia  

27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy Bliżyn są transmitowane  

i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że  

w obradach sesji uczestniczy 14 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych, w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał zaproponowany porządek obrad sesji.  

Poinformował dalej, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przygotowała projekt uchwały  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Bliżyn dlatego wniósł  

o uzupełnienie punktu 9 o podjęcie uchwały w tej sprawie. 

Innych uwag ani wniosków nie zgłoszono do porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad uzupełnieniem punktu 9 porządku obrad: 

Za uzupełnieniem punktu 9. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Bliżyn  

o podjęcie uchwały w tej sprawie głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 1, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku obrad 

VII sesji Rady łącznie z przyjętym wnioskiem. 

Za przyjęciem porządku obrad VII sesji Rady łącznie z przyjętym wnioskiem głosowało  

14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym porządek 

obrad VII sesji Rady łącznie z przyjętym wnioskiem został przyjęty przez Radę. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołów z obrad IV, V i VI sesji Rady 

Przewodniczący Rady wniósł o ich przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad IV sesji Rady, która odbyła się w dniu 25 czerwca 2024r. 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z IV sesji został przyjęty przez Radę. 

Za przyjęciem protokołu z obrad V sesji Rady, która odbyła się w dniu 3 lipca 2024r. głosowało 

14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z V sesji został przyjęty przez Radę. 

Za przyjęciem protokołu z obrad VI sesji Rady, która odbyła się w dniu 1 sierpnia 2024r. 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z VI sesji został przyjęty przez Radę. 

Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na 

ostatnich sesjach (informacje w załączeniu). 

Ad. 4 

Przystępując do punktu 4 porządku obrad, którym jest informacja na temat powstania rezerwatu 

na terenie Gminy Bliżyn Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z interpelacją 

radnego Mariusza Szcześniaka na sesję zostali zaproszeni: Iwona Kędzierska-Gębska – 

Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Kielcach, Adam Wasiak – Dyrektor Regionalnej 

Dyrekcji Lasów Państwowych w Radomiu, Jacek Oleś – Nadleśniczy Nadleśnictwa 

Suchedniów. Dodał, że osoby te z różnych względów nie mogły uczestniczyć w dzisiejszej sesji 

ale biorąc pod uwagę głosy mieszkańców, którzy w większości są przeciwni powstaniu takiego 

rezerwatu chciałby żeby do takiego spotkania doszło. Dlatego termin zostanie ustalony 

 z osobami zainteresowanymi. Przewodniczący Rady poprosił Wójta o przybliżenie tematu. 

Wójt na wstępie zaznaczył, że Dyrektor RDOŚ usprawiedliwiał swoją nieobecność z powodu 

zorganizowanej w tym dniu konferencji, także przedstawiciele lasów również nie mogli 

przybyć ale chcą uczestniczyć w takim spotkaniu tylko po ustaleniu w nimi wcześniej terminu. 
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Biorąc pod uwagę przeprowadzone konsultacje, którzy w 78% są przeciwni utworzenia 

rezerwatu należy ten temat przedstawić instytucjom od których zależy jego utworzenie. 

Procedura utworzenia rezerwatu trwa około 2 lat. Dodał, że nie chodzi  o to, aby rezerwat  

w ogóle nie powstał, ale chodzi o jego ogromny zasięg obszarowy 3.380ha, który jest większy 

od niejednego parku narodowego. Wójt nie wierzy w zapewnienia, że w regulaminie rezerwatu 

będzie dopuszczony wstęp na jego teren, bo nie byłoby to zgodne z ustawą o ochronie przyrody, 

która daje tylko możliwość korzystania ze szlaków turystycznych. Takie stanowisko 

potwierdzili również leśnicy. Obszar rezerwatu obejmuje południową część gminy od 

Wojtyniowa, Wołowa aż po Kopcie. Także mieszkańcy Sorbina są zaniepokojeni, bo ich działki 

prywatne byłyby najprawdopodobniej włączone w obszar rezerwatu. 

Mariusz Szcześniak nawiązując do tematu powstania rezerwatu poinformował, że wspólnie  

z radną Katarzyną Cedro-Lisowską  odbyli w ubiegłym tygodniu rozmowę z Dyrektorem 

RDOŚ w Kielcach. Uzyskali zapewnienie, że wstęp do lasu będzie i nie będzie ograniczony. 

Dyrektor RDOŚ także zapewnił, że po wcześniejszym uzgodnieniu terminu sesji pojawi się na 

niej wraz z pracownikami. Ponadto z przeprowadzonej rozmowy z dyrektorem wynikało, że są 

już po wstępnych konsultacjach i zakres granic rezerwatu na terenie naszej gminy będzie 

zaniżony. Ustalony obszar zostanie zachowany ale będzie przesunięty na teren innych gmin. 

Radny dodał, że Rada Gminy wydaje opinię odnośnie powstania rezerwatu, która nie jest co 

prawda wiążąca ale chciałby aby pojawiły się już jakieś sygnały od radnych, mieszkańców, że 

ten temat jest ważny.  Rozumie, że ze względu na ostatnio prowadzoną przemysłowo-

gospodarczą politykę w lasach należy podjąć działania. Dodał, że nie jesteśmy przeciwnikami 

powstania rezerwatu ale nie może być też sytuacji, że mieszkańcy nie będą mogli korzystać  

z dobrodziejstw lasu takich jak zbieranie grzybów czy jagód. Dlatego zawiązał się pomysł 

wspólnie z Dyrektorem Szkoły w Bliżynie Grzegorzem Jędrzejczykiem o zorganizowanie 

marszu pieszego granicami rezerwatu, który zakończyłby się w Kopciach. Byłby to taki cichy 

protest dlatego apelował do radnych, sołtysów, wójta, mieszkańców o udział w takim marszu. 

Wstępny termin to 12 października. 

Ad. 5 

Wystąpienia zaproszonych gości:  

Mieczysław Bąk na wstępie swojej wypowiedzi pogratulował nowo wybranym sołtysom  

a także tym, którzy zostali wybrani na kolejną kadencję. Podkreślił, że frekwencja na 

zebraniach wiejskich była wysoka, co świadczy o tym, że demokracja w naszej gminie ma się 

dobrze. Nawiązując natomiast do tematu rezerwatu to w ubiegłym roku był jednym  

z inicjatorów uchwały Rady Powiatu skierowanej do co najmniej 18 instytucji jako wyraz 

niezadowolenia z podejmowanych działań w tym zakresie. Także Przewodniczący 

Stowarzyszenia Uroczysko nad Górną Kamienną Gabriel Paduszyński przygotował w tej 

sprawie interpelację, sprzeciw lokalnej społeczności skierowany do różnych instytucji. Dodał, 

że jeżeli powstanie rezerwat ścisły to nie ma wstępu do lasu, są jedynie wyznaczone ścieżki 

dydaktyczne i wejście z uprawnionym instruktorem. Niejednokrotnie w niektórych rejonach 

gminy zbieranie grzybów, jagód było źródłem dochodów miejscowej ludności. Także 

mieszkańcy pozyskują drewno na opał, które jest o wiele tańsze niż inne surowce opałowe. 

Radny poruszył również temat powstania w powiecie kadencyjnego programu inwestycyjnego. 

Komisja inicjatyw dokonała objazdu i biorąc pod uwagę teren naszej gminy priorytetowymi 

zadaniami byłaby kontynuacja budowy chodnika w Nowym Odrowążku wzdłuż drogi 

Odrowąż-Samsonów, kontynuacja budowy drogi w Sorbinie po uregulowaniu prawa własności, 

droga w kierunku Łazika, której dotychczasowe koszty remontu na przestrzeni ostatnich lat 

pozwoliłyby na jej remont łącznie z nakładką asfaltowo-bitumiczną, dokończenie remontu 

drogi w Brześciu od drogi krajowej 42 do zakrętu. Także istnieje potrzeba opracowania 

dokumentacji na remont mostu drewnianego w Wołowie oraz na III etap remontu drogi 

Mroczków-Rędocin. Nie wiadomo jednak jakie priorytety będzie miał Zarząd Powiatu ale 



4 
 

stworzenie takiego programu byłoby wskazówką dla gminy, które zadania będą w danym roku 

realizowane, by  przy planowaniu zabezpieczyć ewentualne wsparcie danej inwestycji. Także 

taki program gwarantowałby równomierny podział środków na poszczególne gminy. Jeżeli 

tylko taki plan się ukaże, to radny dołoży wszelkich starań aby w tym programie znalazły się 

zadania do realizacji w naszej gminie. Poruszając temat służby zdrowia w powiecie  

a w szczególności sytuacji finansowej, zadłużenia radny odesłał zainteresowanych do 

składanych przez niego interpelacji, których analiza pozwoli na wypracowanie poglądu na ten 

temat. 

Radosław Bułka podziękował radnemu powiatowemu Mieczysławowi Bąkowi za 

podejmowane działania w powiecie odnośnie rezerwatu. Dodał, że nie wierzy w te zapewnienia 

o których mówił radny Mariusz Szcześniak ponieważ kilka lat temu w obrębie Jastrzębia na 

Czerwonej Górce, której teren objęty jest rezerwatem ludzie zbierający tam grzyby dostali 

mandaty, tylko dlatego że weszli na teren rezerwatu. Uważa, że jeżeli jest drzewostan który 

należy chronić, to można wydzielić teren pod rezerwat ale gospodarka leśna prowadzona przez 

Nadleśnictwo Suchedniów jest racjonalna, nie ma zupełnych wyrębów lasów, są prowadzone 

nasadzenia dlatego nie ma powodów do tego, aby ten rezerwat powstał.  

Mariusz Szcześniak sprostował wypowiedź Przewodniczącego Rady podkreślając, że 

wypowiadając się nie powiedział, że wierzy w zapewnienia dyrektora RDOŚ tylko przekazał 

jego stanowisko w tej sprawie. Po to też jest organizowany marsz by przeciwstawić się 

czynionym działaniom na terenie naszej gminy. 

W sprawie rezerwatu głos zabrała również radna Aneta Smulczyńska, która przedstawiła 

działania radnych, mieszkańców od momentu uzyskania informacji na początku roku  

o utworzeniu rezerwatu na terenie gminy. Samorząd poprzedniej kadencji wystosował pismo 

do wielu instytucji zawierające naszą opinię sprowadzającą się do tego, że chcemy chronić 

przyrodę, drzewostan ale zaproponowana powierzchnia rezerwatu jest zbyt duża.  Odbyło się 

szereg spotkań, dyskusji ze strony wójta, mieszkańców w zakresie zakazu wycinki czy wejścia 

do lasu na teren objęty rezerwatem. Mieszkańcy czerpią dochody z dobrodziejstw lasu, także 

pozyskują drewno na opał, bo wielu mieszkańców, szczególnie starszych nie stać na 

innowacyjne źródła ciepła takie jak pompy czy fotowoltaikę. Także często mieszkańcy nie 

mogą skorzystać z dofinansowania z programu „Czyste powietrze” ze względu na 

nieuregulowane stany prawne. Mimo przekazania apelu do ministerstwa nie otrzymaliśmy 

odpowiedzi. Dlatego należy włączyć się w działania m.in. te, które proponuje radny Szcześniak 

poprzez marsz by pokazać nasze stanowisko, że jeżeli rezerwat ma powstać to powinno  to być 

w granicach rozsądku. 

Wójt nawiązał do spotkania z leśnikami w okresie wakacyjnym, którzy proponowali 

utworzenie rezerwatu o powierzchni 1.200ha, i to było faktycznie sensowne bo obejmujące 

cenny drzewostan. Jednakże komuś zależy na tym, aby wykonać 20-procentowy plan terenów 

chronionych w kraju. Dodał, że przekonywano wszystkich, że rezerwat będzie promocją dla 

gminy ale jaką, skoro nawet nazwa na to nie wskazuje, bo w pierwszej wersji miał się nazywać 

rezerwat Bliżyn a obecnie jest mowa o nazwie „Suchedniowskie Lasy Naturalne”, które 

zajmują jedynie 10% powierzchni. Wójt podkreślił, że nie jesteśmy przeciwnikami utworzenia 

rezerwatu ale jego wielkości. Ponadto należy wspomnieć jeszcze o dwóch firmach 

świadczących usługi leśne, zatrudniających kilkadziesiąt osób, które są na skraju upadłości. 

Katarzyna Cedro-Lisowska również uważa, że nazwa rezerwat Bliżyn byłaby trafniejsza niż 

suchedniowskie lasy, co zasygnalizowano Dyrektorowi na spotkaniu. Także wtedy wynikła 

nieścisłość na temat pracowników, którzy stracili pracę, dlatego wspólne spotkanie byłoby 

dobrą okazją do skonfrontowania tematu.  
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Ad. 6 

Interpelacje i zapytania radnych: 

Aneta Smulczyńska  

Zgodnie z art. 24 ust.3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2024r. poz.609 z późn.zm.) oraz działając w imieniu mieszkańców sołectwa Odrowążek, 

kieruję za pośrednictwem Pana Wójta do Zarządu Dróg Powiatowych w Skarżysku-Kamiennej 

– interpelację w sprawie uzupełnienia ubytków i utwardzenia poboczy przy drodze powiatowej 

0446T, tj.: 

- przy przystankach autobusowych,  

- w pobliżu sklepu spożywczego. 

Uprzejmie proszę o sprawne wykonanie ww. prac, ponieważ wpłyną one na poprawę 

bezpieczeństwa mieszkańców oraz estetyki terenu wzdłuż drogi powiatowej na terenie sołectwa 

Odrowążek. 

Paweł Osóbka 

1) Na podstawie art. 24 ust. 4 i 5 ustawy o samorządzie gminnym, działając w imieniu 

mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o oczyszczenie rowu melioracyjnego  

w miejscowości Drożdżów obok posesji 1a na długości około 80mb, zaczynający się od drogi 

nr 1753T w kierunku rzeki Kuźniczki. Kanał ten jest jednym z głównych przekopów, do którego 

połączonych jest kilka rowów odprowadzających wody deszczowe ze wsi Drożdżów. Jest on 

porośnięty różnego rodzaju bardzo gęstą roślinnością, zakrzaczeniami oraz śmieci w postaci 

butelek naniesionych przez wodę. Bardzo proszę o pilną interwencję w udrożnieniu tego kanału 

w związku z nadchodzącymi dużymi opadami deszczu gdzie przy silnych ulewach duża ilość 

wody jest blokowana i podmywa wyżej wymienioną posesję. 

2) Na podstawie art. 24 ust. 4 i 5 ustawy o samorządzie gminnym, działając w imieniu 

mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o rozważenie pilnej budowy chodnika na 

odcinku drogi nr 1753T, łączącym miejscowości Drożdżów i Henryków. Obecnie na 

wspomnianym fragmencie drogi brak jest istniejącego chodnika to jest około 300mb, co 

stanowi istotne zagrożenie dla bezpieczeństwa mieszkańców. Droga ta jest szczególnie 

uczęszczana zarówno przez mieszkańców, jak i osoby dojeżdżające do pracy, szkół oraz 

korzystające z komunikacji publicznej. Niestety, odcinek ten jest nieoświetlony, a natężenie 

ruchu samochodowego, w tym pojazdów ciężarowych, jest duże. Brak wydzielonej przestrzeni 

dla pieszych powoduje, że mieszkańcy, w tym dzieci i osoby starsze, muszą poruszać się 

bezpośrednio po jezdni, co znacząco zwiększa ryzyko wypadków. Z uwagi na bezpieczeństwo 

pieszych, a także poprawę komfortu życia mieszkańców, budowa chodnika na tym odcinku 

wydaje się koniecznością. Wykonanie chodnika pozwoliłoby na znaczną redukcję ryzyka 

wypadków, szczególnie w godzinach porannych i wieczornych, kiedy widoczność jest 

ograniczona, a natężenie ruchu drogowego wzmożone. W związku z powyższym zwracam się 

z uprzejmą prośbą o uwzględnienie tej inwestycji w planach budżetowych na najbliższy okres 

oraz podjęcie działań zmierzających do jak najszybszego rozpoczęcia prac. 

Mariusz Szcześniak 

1) Zwracam się do Pana Wójta z prośbą o ponowne zaproszenie na kolejną sesję Rady Gminy 

przedstawicieli Nadleśnictwa Suchedniów, przedstawiciela Regionalnej Dyrekcji Lasów 

Państwowych w Radomiu oraz przedstawicieli Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska  

w Kielcach. 

2) Na podstawie art. 24 ust. 4 i 5 ustawy o samorządzie gminnym, działając w imieniu 

mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o wymianę uszkodzonego lustra  

w miejscowości Gilów przy skrzyżowaniu drogi nr 309006 tj. Gostków Górny – Gilów z drogą 

nr 309008 tj. Gilów przez wieś. 

3) Na podstawie art. 24 ust. 4 i 5 ustawy o samorządzie gminnym, działając w imieniu 

mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o wyegzekwowanie od firmy wykonującej 
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kanalizację w miejscowości Gilów, udrożnienia i oczyszczenia przepustów przy drodze  

nr 309008 od drogi krajowej nr 42 m. Gilów do drogi powiatowej nr 0442T (Gostków – Gilów) 

w m. Gilów. Kruszywo używane do podbudowy pobocza po ostatnich deszczach zsunęło się do 

rowów, blokując przepusty. 

Ponadto radny zapytał Wójta o budżet na 2025 rok, czy uda się go ”spiąć” biorąc pod uwagę 

wysoki wkład własny do inwestycji z Polskiego Ładu, wynikający z przeprowadzonych 

przetargów. Okazało się, że na zalew musimy dołożyć 790tys..zł i wtedy wskaźnik 

dofinasowania spada do 86%, a tym samym zwiększa się wkład własny. W przypadku budowy 

kanalizacji Gilów-Bliżyn  dofinansowanie stanowi 77%, a w przypadku wykonania elewacji 

zameczku kwota dofinansowania stanowiłaby 56% gdyby nie unieważniono przetargu. Na 

wieżę ciśnień na razie nie wpłynęła żadna oferta. Dlatego radnego niepokoją powyżej 

przedstawione spostrzeżenia. Podziękował również pracownikom Urzędu Gminy za szybką 

reakcję usunięcia gałęzi w ciągu drogi Gilów-Górki. 

Monika Sokołowska 

Jako Radna Gminy Bliżyn, proszę o wykonanie remontu zjazdu do posesji Wołów 79 przy 

drodze powiatowej 0444T. Powstałe ubytki w asfalcie i dość stromy uskok bardzo utrudniają 

mieszkańcom wyjazd i dojazd do posesji, zwłaszcza w okresie zimowym. Proszę również  

o wykonanie przy w/w drodze powiatowej poboczy umożliwiających mijanie się dwóch 

samochodów. Dotyczy to zwłaszcza zakrętów w pobliżu krzyża, co stwarza niebezpieczeństwo 

dla jej użytkowników. Poprawa zjazdu do posesji i wykonanie poboczy znacznie poprawi 

bezpieczeństwo i komfort jazdy korzystających z w/w drogi. 

Aneta Smulczyńska, Katarzyna Cedro-Lisowska, Zbigniew Domagała, Paweł Osóbka 

Nawiązując do sugestii zawartej w piśmie sygnowanym znakiem KT-XI.7140.7.2024 od 

Starosty Kieleckiego wnosimy o kontynuowanie naszej interpelacji zwracając się do Marszałka 

Województwa Świętokrzyskiego o zorganizowanie przewozów w ramach wojewódzkich 

przewozów pasażerskich w oparciu o art. 7 ust. 1 pkt 5 ustawy o publicznym transporcie 

zbiorowym. 

Katarzyna Cedro-Lisowska 

1) Na podstawie art.24 ust. 4 i 5 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, 

działając w imieniu mieszkańców sołectwa Nowy Odrowążek zwracam się do Pana Wójta  

o ustawienie kosza na śmieci obok tablicy informacyjnej umieszczonej obok skrzyżowania 

dróg: powiatowej 0451T oraz gminnej 309014. Wpłynie to na ułatwienie utrzymania czystości 

i ograniczenie pojawiania się śmieci w najbliższej okolicy. 

2) Na podstawie art.24 ust. 4 i 5 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, 

działając w imieniu mieszkańców sołectwa Kucębów zwracam się do Pana Wójta z prośbą  

o przekazanie do firmy PGE Polska Grupa Energetyczna informacji o zalegających w rowie od 

wielu lat betonowych słupach, które wymagają usunięcia. Znajdują się one w Kucębowie 

Dolnym na wysokości działki nr 386/1. Mogą one powodować niebezpieczeństwo dla ludzi 

oraz sprzętu w czasie prac wykaszania poboczy i rowów. Jako załącznik dołączam zdjęcia 

wspomnianych słupów. 

Sławomir Ferencz 

1) W miejscowości Mroczków znajdują się dwa przepusty pod drogą powiatową Mroczków-

Rędocin, które wymagają pilnego oczyszczenia i udrożnienia przepływu stojącej tam wody, 

która zagraża podmywaniem nasypów drogowych i osłabia ich konstrukcje. 

2) Z uwagi na bezpieczeństwo uczniów Szkoły Podstawowej w Mroczkowie oraz 

korzystających z przejścia dla pieszych mieszkańców sołectwa Mroczków i innych sołectw, 

zwracam się z prośbą o pilne usunięcie awarii oświetlenia, zamontowanego na słupie przy 

przejściu dla pieszych w miejscowości Mroczków. Widoczne z daleka przejście przez jezdnię 

jest sygnałem dla kierowców o konieczności zminimalizowania prędkości a tym samym 
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zapewnia bezpieczeństwo na drodze wszystkim z niej korzystającym. Dbałość o zamontowany 

system chroni pieszych przez 24h. 

3) Proszę o zamontowanie w miejscowości Mroczków, lustra drogowego umożliwiającego 

bezpieczny wyjazd z posesji nr 70. Obecnie kierowcy wyjeżdżający z ww. działki nie mają 

możliwości bezpiecznego wdrożenia się do ruchu drogowego. Samochody nadjeżdżające od 

strony Rędocina są niewidoczne i jest to poważny problem dla osób tam mieszkających. 

4) Proszę o dokonanie wymiany desek na kładce rzecznej oraz zorganizowanie przeglądu 

zapewniającego bezpieczeństwo poruszających się tam ludzi. Wystające gwoździe, połamane 

deski wymagają natychmiastowej interwencji. 

5) Proszę o wykonanie niezbędnych napraw na ww. moście. Obecna sytuacja jest 

niedopuszczalna. Metalowe barierki są skorodowane, uszkodzone a ich stan jest niezgodny  

z zasadami bezpieczeństwa. 

Damian Garbala 

1) Na podstawie art.24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, 

działając w imieniu mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o poprawienie 

zapadniętej kostki na parkingu przed blokiem przy ulicy Kościuszki 85. 

2) Na podstawie art.24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, 

działając w imieniu mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o oczyszczenie murków 

klinkierowych z trawy oraz modernizację znaków powitalnych Gminy Bliżyn umieszczonych 

przy drodze krajowej nr 42 od strony Odrowąża i Skarżyska-Kamiennej. Proszę również  

o przycięcie drzew przy znaku powitalnym od strony Odrowąża ponieważ gałęzie zasłaniają 

znak. 

Sławomir Młodawski 

Zwracam się do Pana Wójta z prośbą o przekazanie do Zarządu Dróg Powiatowych  

w Skarżysku-Kamiennej o podcięcie konarów, gałęzi z drzewa rosnącego przy  

ul. Szydłowieckiej naprzeciw posesji nr 5. Silne wiatry jesienne lub śnieg w zimie może 

odłamać konary, które spadną na ulicę stwarzając niebezpieczeństwo wypadku. Do interpelacji 

załączam zdjęcie obecnego stanu drzewa, które rośnie w pasie drogowym przy drodze 

powiatowej Bliżyn-Majdów. 

Radosław Bułka 

Do Zarządu Dróg Powiatowych: 

1) Zwracam się z prośbą o rozważenie pilnej budowy chodnika na odcinku drogi powiatowej 

Gostków-Ubyszów, lub wykonanie poszerzenia pobocza i jego utwardzenie w taki sposób, aby 

umożliwiło to bezpieczne przemieszczanie się pieszych na wspomnianym odcinku drogi. 

2) Zwracam się do w/w z prośbą o wycięcie gałęzi na odcinku drogi powiatowej Gostków-

Ubyszów wchodzących w światło drogi. Proszę o wykonanie tej czynności przed zbliżającą się 

zimą. 

3) Zwracam się do w/w z prośbą o oczyszczenie rowu odprowadzającego wodę znajdującą się 

pod drogą powiatową w zakręcie drogi przy byłej szkole podstawowej w Ubyszowie. Po 

ulewnych deszczach w ostatnim czasie niedrożność tego rowu spowodowała zalanie posesji 

przyległej. 

Do Wójta Gminy Bliżyn: 

Proszę o wykonanie uzupełnienia tłuczniem drogi gminnej w Ubyszowie w „przysiółku 

Żabów” na odcinku od posesji nr 120 do posesji nr 129. Proszę o uprzątnięcie drogi asfaltowej 

na odcinku od zakrętu koło boiska do posesji nr 121. Uzasadnienie: Powstałe wyrwy powstały 

na skutek ulewnych deszczów które w ostatnim czasie występowały na naszych terenach. 

Dorota Cukrowska, Sławomir Młodawski 

Zwracamy się z prośbą do Zarządu Dróg Powiatowych o utwardzenie pobocza – droga 

powiatowa Bliżyn-Odrowążek, ul. Langiewicza, lewa strona od sklepu „Na Pętli’ do  



8 
 

ul. Rudowskiego. Powstało tam zagłębienie od krawędzi asfaltu po spływającej wodzie co 

stwarza niebezpieczeństwo wypadku. 

Mariusz Szcześniak zapytał jeszcze w imieniu mieszkańca Rędocina o światłowód w tej 

miejscowości, czy da się coś w tym temacie zrobić ponieważ gmina Chlewiska doprowadziła 

światłowód do miejscowości Borki. 

W związku z poruszonym tematem internetu Aneta Smulczyńska poprosiła Wójta 

o zreferowanie i przybliżenie tematu związanego z doprowadzeniem światłowodu do 

miejscowości Kopcie.  

Odpowiedzi na złożone powyżej interpelacje udzielił Wójt Gminy. Swoje wyjaśnienia 

rozpoczął od tematu doprowadzenia światłowodu do trzech miejscowości Rędocin, Kopcie  

i Nowki oraz brakujących fragmentów w Gilowie, Górkach, Zagórzu i Jastrzębi podkreślając, 

że inwestycję tą prowadzi nie gmina a firma Nexera, która ma wyłączność na województwo 

świętokrzyskie i wykonuje główną magistralę a przyłącza wykonują miejscowe firmy 

prywatne. Na żadne z pism kierowanych do tej firmy gmina nie otrzymała odpowiedzi. Jeżeli 

chodzi o Kopcie to prywatny inwestor z naszej gminy prowadzi tam działania w uzgodnieniu  

z firmą „Nexera”. Są już zgody od mieszkańców, jest 33 chętnych i zadanie to ma uzasadnienie 

komercyjne. Natomiast w przypadku pozostałych miejscowości, mimo nacisku ze strony gminy 

i  możliwości jesienią ubiegłego roku ubiegania się o dofinansowanie, firma „Nexera” nie 

złożyła wniosków.  Biorąc pod uwagę gminę Chlewiska to zadanie wykonywała nie gmina  

a firma obsługująca województwo mazowieckie. Rzeczywiście od strony województwa 

mazowieckiego byłby krótki odcinek do wykonania ale firma obsługująca to województwo 

musiałaby wejść na teren firmy obsługującej województwa świętokrzyskie a liczba chętnych  

z Nowek czy Rędocina jest niewielka więc zadanie to jest trudne do zrealizowania. 

Odpowiadając natomiast na interpelacje Wójt poinformował, że wszystkie dotyczące zadań 

powiatu zostaną tam przesłane. Zostanie rozeznany temat oczyszczenia rowu w Drożdżowie 

koło posesji 1a. Lustro w miejscowości Gilów zostanie zakupione ze środków na znaki 

drogowe, o ile jeszcze takie są na ten rok. Droga w Gilowie zostanie odbudowana przy 

kanalizacji. Jeżeli chodzi o inwestycje z Polskiego Ładu to należy podkreślić, że nigdy nie było 

tak wysokiego dofinansowania jak obecnie a są to inwestycje atrakcyjne dla gmin z 90-95 

procentowym dofinansowaniem. W przypadku budowy kanalizacji jest to i tak wysokie 

dofinansowanie, tym bardziej, że jeszcze odzyskujemy podatek VAT. Wcześniej inwestycje 

kanalizacyjne były dofinasowane w 60%. Dofinansowanie do zadania dotyczącego zalewu jest 

również wysokie biorąc pod uwagę jego wartość kosztorysową wynoszącą ponad 6 mln zł. Jest 

to duża inwestycja i dołożenie do 5 mln zł brakujących po przetargu 790tys.zł należeć będzie 

do decyzji radnych ale Wójt uważa, że nie powinniśmy stracić tak dużego dofinansowania. 

Jeżeli chodzi o elewację zameczku i wieżę ciśnień to problemy z przetargami występują 

również w innych gminach, zostaną one powtórzone a promesy będą odnawiane. Wójt 

poinformował również o dochodach gmin i zmianie ustawy w tym zakresie. Na przełomie 

miesiąca września i października gmina spodziewa się dodatkowych środków z budżetu 

państwa jako rekompensatę z tytułu utraconych udziałów z podatku PIT, które w 2024r. 

wynoszą około 4 mln zł. W nowej ustawie o finansowaniu samorządów rząd przewiduje powrót 

do poprzedniego stanu, więc z tego tytułu gmina na 2025 rok powinna otrzymać około 5 mln 

zł więcej niż w roku bieżącym. Niepokój w gminach budzi subwencja oświatowa, która 

niejednokrotnie pokrywa tylko 40% wydatków na cele oświatowe, resztę muszą dołożyć gminy 

z własnych środków. W naszej gminie te proporcje jeszcze nie są najgorsze bo subwencja 

pokrywa 52% wydatków. Kończąc Wójt stwierdził, że będzie potrzeba zwołania sesji odnośnie 

spraw finansowych, mowa jest również o brakującej kwocie 790tys.zł na zalew. Odpowiadając 

na interpelację Katarzyny Cedro-Lisowskiej odnośnie przewozów pasażerskich gmina 

oczekuje na odpowiedź z Powiatu Skarżyskiego a następnie wystosuje pismo do Marszałka 

Województwa Świętokrzyskiego realizującego przewozy na terenie województwa. Sprawy 
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poruszone przez radnego Sławomira Ferencza i Damiana Garbalę zostaną wykonane przez 

pracowników gminy. Biorąc pod uwagę witacze na granicach  gminy to wymagają one 

wymiany, ale każdorazowo przy konstruowaniu projektu budżetu są eliminowane ze względu 

na brak środków. Naprawy tłuczniowe dróg są na bieżąco realizowane i jeżeli tylko jeszcze 

będą środki to te zasygnalizowane przez Przewodniczącego Rady zostaną wykonane. 

Mieczysław Bąk prosił o scany interpelacji skierowanych do powiatu, które przedstawi je na 

sesji 3 października. 

Ad. 7 

Informacje o działalności szkół za miniony rok szkolny 2023/2024  przedstawili kolejno: 

1) Anna Podolska – Szkoły Podstawowej w Odrowążku, 

2) Sylwester Koziński – Szkoły Podstawowej w Mroczkowie, 

3) Grzegorz Jędrzejczyk – Szkoły Podstawowej w Bliżynie, 

4) Henryk Żak – Szkoły Podstawowej w Sorbinie. 

Informacje z poszczególnych szkół stanowią załączniki do protokołu. 

Wójt przedstawiając informację o stanie realizacji zadań oświatowych za miniony rok szkolny 

na wstępie podkreślił, że gmina nie może się wstydzić biorąc pod uwagę bazę lokalową szkół, 

wszystkie szkoły przeszły termomodernizację. Zaplecze sportowe, po ostatnich remontach 

orlików,  jest również na wysokim poziomie. Jest potrzeba wykonania parkingu przy szkole  

w Odrowążku, temat był również poruszony na zebraniu wiejskim, ale zadanie należy 

rozpocząć od opracowania projektu  bo jest to miejsce publiczne. Biorąc pod uwagę wyniki  

w nauce to bywały one różne na przestrzeni lat. Ale jeżeli niepokoją one radnych, bo ten temat 

był poruszony, to należy się spotkać i omówić je w mniejszym gronie bo nie można o niektórych 

sprawach szczególnie tych dotyczących spraw zdrowotnych uczniów mówić na forum 

publicznym. Podziękował Dyrektorowi Szkoły w Sorbinie, która jest prowadząca przez 

stowarzyszenie, bo na początku wydawało się że szkoła może się nie utrzymać ze względu na 

małą liczbę uczniów a do tej pory funkcjonuje, pozyskuje uczniów spoza obwodu szkolnego, 

jest sporo dzieci w oddziale przedszkolnym. Wójt podziękował Katarzynie Trzebińskiej, która 

po upadku przedszkola prowadzonego przez Towarzystwo Przyjaciół Bliżyna zgodziła się 

otworzyć przedszkole w tym budynku i przejąć dzieci. Obecnie trwają odbiory budynku i jest 

nadzieja, że w poniedziałek uda się formalnie otworzyć przedszkole. Niepojącym zjawiskiem 

jest demografia i coraz mniejsza liczba urodzeń dzieci. Wójt ma również nadzieję, że zmieni 

się ustawa odnośnie finansowania oświaty i że dotacja będzie przysługiwać na oddział a nie na 

ucznia. Kończąc podziękował dyrektorom szkół i całej społeczności szkolnej za działalność 

oświatową stwierdzając jednocześnie, że oświata w naszej gminie jest na dobrym poziomie. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych przedstawiła Dorota 

Cukrowska – Przewodnicząca Komisji. Komisja dokonała objazdu placówek oświatowych 

pod kątem sprawdzenia stanu ich przygotowań do nowego roku szkolnego. Dokonała wizytacji 

czterech szkół podstawowych: w Bliżynie, Mroczkowie, Odrowążku i Sorbinie oraz 

Niepublicznego Przedszkola Językowego Best w Bliżynie. 

W wyniku wizytacji Komisja stwierdziła, że wszystkie szkoły są należycie przygotowane do 

rozpoczęcia nowego roku szkolnego. Widoczna jest dbałość dyrektorów i pracowników szkół 

o estetykę obiektów i teren wokół nich. Także Niepubliczne Przedszkole Językowe Best jest 

właściwie przygotowane na przyjęcie dzieci. W budynku zlikwidowanego przedszkola trwają 

prace remontowe związane z zaleceniami p.poż. i sanepidu. 

Komisja pozytywnie opiniuje informację o stanie realizacji zadań oświatowych oraz informacje 

z działalności szkół za miniony rok szkolny 2023/2024 (5 głosów za). 

Dyskusja  

Katarzyna Trzebińska poinformowała o koniecznych odbiorach budynku przedszkola przez 

sanepid i straż, by mogło rozpocząć funkcjonowanie. Podziękowała Wójtowi za współpracę 
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w tym temacie. Jedyną nieprawidłowością, którą należy wykonać, jest wymiana drzwi, które 

nie mają wymaganej szerokości 90cm. 

Katarzyna Cedro-Lisowska przekazała Dyrektorowi Szkoły Podstawowej w Mroczkowie 

prośbę od rodziców z Rędocina o zorganizowanie dowozu dzieci do szkoły. Przy tej okazji 

mogłyby zabierać się dzieci z Sobótki. Ponadto radna podziękowała wszystkim dyrektorom za 

pracę a w szczególności w imieniu swoim i rodziców podziękowała Dyrektorce Szkoły  

w Odrowążku za pozytywną zmianę wyglądu wewnątrz budynku, za okazywane  dzieciom 

wsparcie i opiekę, przez co szkoła stała się dla nich bardziej przyjazna. 

Sylwester Koziński wyjaśnił, że sprawą dowozu dzieci do szkół zajmuje się gmina. Do szkoły 

w Mroczkowie uczęszcza troje dzieci z Rędocina, przy czym z jednym rodzicem jest podpisana 

umowa na dowóz natomiast dwoje rodziców zrezygnowało. 

Sławomir Młodawski zabrał głos na temat oświaty i kształcenia dzieci. Na wstępie 

pogratulował wszystkim 8-klasistom wyników z egzaminu a w szczególności tym, co osiągnęli 

najlepsze wyniki. Do tego grona zalicza się szkoła w Mroczkowie, w której uczniowie uzyskali 

najlepsze wyniki w gminie. Podziękował przy tym Dyrektorowi Szkoły w Mroczkowie, 

nauczycielom za wkład pracy z tytułu tych osiągnięć. Wiceprzewodniczący nawiązał także do 

sposobu nauczania w szkołach jakie proponuje Ministerstwo Edukacji Narodowej a mianowicie 

dowolność w zadawaniu prac domowych, ograniczenie kanonu lektur, nie podkreślanie życia  

i działalności wybitnych Polaków takich jak rotmistrz Pilecki czy św. Jan Paweł II, którzy 

walczyli o polskość w prawdziwym tego słowa znaczeniu. Pisanie historii z naszym zachodnim 

sąsiadem to dopiero początek tej edukacji i rewolucji w świecie nauki. Także ostatnia 

propozycja Wiceminister Edukacji  zastąpienia od 2026r. przedmiotów geografii, fizyki, 

biologii i chemii jednym przedmiotem - przyroda nasuwa pytania co do wykształcenia dzieci  

a także obawy co do nauczycieli mających kierunkowe wykształcenie. Zdaniem radnego 

działania te prowadzą do stwierdzenia, że gorzej wykształconym człowiekiem jest łatwiej 

manipulować i rządzić. Radny podziękował także Katarzynie Trzebińskiej za podjęcie się 

prowadzenia przedszkola, które do tej pory prowadził inny organ. Ma nadzieję, że będzie to  

z obopólną korzyścią dla dzieci i rodziców a także Pani Dyrektor przyniesie satysfakcję, jeśli 

chodzi o naukę języka angielskiego. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2023/2024 wraz 

z informacjami o działalności szkół głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym informacje zostały przyjęte przez Radę. 

 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Radosław Bułka złożył wniosek  

o odstąpienie od odczytywania uzasadnień i załączników do projektów uchwał za wyjątkiem 

punktu 9 dot. rozpatrzenia skargi. 

Za przyjęciem wniosku Przewodniczącego Rady głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Ad. 8 

a) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bliżyn na lata 2024-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2024-2035 głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr VII/27/2024  
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w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na 

lata 2024-2035. 

b) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja 

Aneta Smulczyńska nawiązała do propozycji wprowadzenia w dochodach gminy dotacji 

celowej jako pomoc finansowa z budżetu Wojewody Świętokrzyskiego w kwocie 15.000zł na 

zlecenie usługi badania dymu z kominów. Radna zapytała o szczegóły tej usługi, na czym ona 

będzie polegała, kto i kiedy będzie ją przeprowadzał, czy jest to usługa realizowana tylko dla 

celów statystycznych czy będzie się ona wiązała w przyszłości z konsekwencjami dla 

mieszkańców. 

Michał Jędrys – Sekretarz Gminy wyjaśnił, że gminy są zobligowane do przeprowadzenia 

badań spalin i na to są przyznane środki. Można zakupić za te pieniądze urządzenia do pomiaru 

spalin, niektóre gminy kupują drony którymi analizują dymy czy spaliny wydobywające się  

z kominów przydomowych kotłowni. Są to środki, które mają wpływać na to, aby paliwa 

używane do ogrzewania domów były jak najwyższej jakości. Na ten moment jeszcze nie 

zapadła decyzja o sposobie wydatkowania tych środków.  Gmina nie nastawia się na drastyczne 

kontrole, być może będą one wynikać ze zgłoszeń mieszkańców ponieważ zdarza się, że do 

pieców są wrzucane rzeczy które do niego trafić nie powinny. 

Aneta Smulczyńska nawiązała jeszcze do kwoty 32.200zł  zabezpieczonej na opiekę nad 

zwierzętami w związku z odebraniem właścicielowi 14 psów i przekazaniem ich do schroniska. 

Jest to kwota wysoka. Na jednego psa przypada 2.300zł ale zdaje sobie sprawę, że utrzymanie 

zwierzaka w schronisku jest kosztowne. Radna poruszyła także problem związany  

z podrzucaniem psów, szczególnie na tereny leśne. Taka sytuacja ma miejsce w Odrowążku. 

Na razie psem zaopiekowała się jedna z mieszkanek ale pies jest dosyć agresywny dlatego 

pewnie wystąpi do gminy z tym problemem. 

Sekretarz Gminy dodał, że kwota płacona za odłowienie i zaopiekowanie się psem wydawać 

się może wysoka ale wcześniej gmina płaciła około 500zł miesięcznie za pobyt psa  

w schronisku czy domu adopcyjnym. Zmieniona została umowa z firmą, która świadczy nam 

te usługi i gmina płaci jednorazowo opłatę 1.800zł netto za odłowienie, zaopiekowanie się 

zwierzęciem i znalezienie dla niego rodziny adopcyjnej. Kwota ta może wydawać się duża ale 

wcześniej zdarzały się sytuacje, że psy przebywały kilka lat w schronisku co generowało duże 

koszty dla gminy. Obecnie koszty utrzymania takich zwierząt znacznie się zmniejszyły 

natomiast problem podrzucania zwierząt na tereny poza aglomeracyjne występuje w całej 

Polsce. Na pewno rozwiązaniem tego problemu byłby ogólnopolski obowiązek zaczipowania 

tych zwierząt. 

Wójt uzupełnił powyższą wypowiedź dodając, że nasza gmina ma dość niskie stawki za 

odłowienie i przekazanie zwierzęcia do schroniska, bo na południu województwa sięgają one 

3.000zł. Odnosząc się natomiast do sytuacji, która miała miejsce ostatnio w naszej gminie to 

psy, które trafiły do schroniska nie były bezdomne, ale znalazły się tam na skutek zaniedbania 

właściciela, dlatego gmina będzie próbowała odzyskać te środki. Kończąc dodał, że przypadki 

podrzucania psów występują częściej w okresie wakacyjnym dlatego gminy od lat walczą o to, 

by wprowadzić obowiązek czipowania psów.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  
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z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr VII/28/2024 w sprawie wprowadzenia zmian  

w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok. 

c) 

Projekt uchwały w sprawie zwrotu kosztów podróży służbowych radnym Rady Gminy Bliżyn 

odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zwrotu kosztów podróży służbowych radnym Rady Gminy 

Bliżyn głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr VII/29/2024 w sprawie zwrotu kosztów 

podróży służbowych radnym Rady Gminy Bliżyn. 

d) 

Projekt uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów 

prowadzących  żłobki lub kluby dziecięce na obszarze Gminy Bliżyn odczytała Beata Ozan – 

Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie  wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów 

prowadzących  żłobki lub kluby dziecięce na obszarze Gminy Bliżyn głosowało 14 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr VII/30/2024 w sprawie  wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla 

podmiotów prowadzących  żłobki lub kluby dziecięce na obszarze Gminy Bliżyn. 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Bliżyn wraz  

z uzasadnieniem odczytał Sławomir Ferencz - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu 

w dniu 19 września 2024r. zbadała skargę i przedstawiła projekt uchwały w tej sprawie wraz  

z uzasadnieniem. Dwie Komisje Rady: Budżetowa i Oświatowa pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały natomiast Komisja Infrastruktury nie zajęła w tej kwestii stanowiska 

pozostawiając decyzję Radzie Gminy. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Bliżyn 

głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 2, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr VII/31/2024 w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Wójta Gminy Bliżyn, uznając skargę za bezzasadną. 

Głos w sprawie skargi zabrał jeszcze Wójt Gminy przytaczając przepisy ustawy o ochronie 

zwierząt, które mówią, że decyzję o odebraniu zwierząt wójt wydaje po uzyskaniu informacji 

od policji, straży gminnej, lekarza weterynarii lub upoważnionego przedstawiciela organizacji 

społecznej, której statutowym celem działania jest ochrona zwierząt. Żadna z tych organizacji 

nie wystąpiła z wnioskiem o odebranie psów po wielu interwencjach sąsiadki. Przepisy dalej 

mówią o tym, że od takiej decyzji przysługuje odwołanie a jej wydanie bez stosownego 

wniosku od wymienionych podmiotów czyniłoby ją wadliwą. Jest również taki artykuł ustawy 

o ochronie zwierząt, który umożliwia odebranie psów w przypadkach niecierpiących zwłoki, 

gdy dalsze  pozostawanie zwierzęcia u dotychczasowego właściciela lub opiekuna zagraża jego 
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życiu lub zdrowiu wtedy policjant, strażnik gminny lub upoważniony przedstawiciel 

organizacji społecznej odbiera zwierzę właścicielowi zawiadamiając niezwłocznie wójta celem 

podjęcia decyzji w przedmiocie odebrania zwierzęcia. Wójt dodał, że gdy tylko w dniu  

4 września wpłynął wniosek od lekarza weterynarii na drugi dzień została wydana decyzja 

a w kolejnym dniu zwierzęta były odebrane właścicielowi. Wystarczyły więc dwa dni aby 

podjąć skuteczną interwencję, ale mogło się to tylko odbyć na wniosek podmiotu do tego 

uprawnionego. 
Ad. 10 

Informacje, komunikaty i oświadczenia: 

W związku z klęską powodzi, która ostatnio dotknęła nasz kraj Radosław Bułka podziękował 

wszystkim mieszkańcom, radnym, sołtysom, ludziom dobrej woli za okazaną pomoc, którą 

skierowali do powodzian. 

Sławomir Młodawski podziękował wójtowi w imieniu mieszkańców ulicy Sobieskiego, gdzie 

na skutek interpelacji przez niego złożonej w miesiącu czerwcu, został odprowadzony w tej 

okolicy nadmiar wody. Podziękował również pracownikom gospodarczym Urzędu Gminy za 

podcięcie gałęzi wzdłuż chodnika przy ulicy Kościuszki. Pozostaje tam jeszcze problem przy 

tablicy na skrzyżowaniu z ulicą Rudowskiego, gdzie w pasie drogowym rośnie wierzba, która 

powinna być usunięta przez krajowe służby drogowe, co zostało zgłoszone do pracownika 

Urzędu. Przekazał również informację, że w dniu 3 października przy Ośrodku Zdrowia  

w Bliżynie będzie mammobus, dlatego zachęcał panie w wieku 45-75 lat do skorzystania  

z badania.  

Paweł Osóbka poruszył temat odciążenia pracowników gospodarczych Urzędu koszeniem 

placów zabaw. Uważa, że te czynności mogliby wykonywać we własnym zakresie sołtysi, rady 

sołeckie, tym bardziej, że większość sołectw jest wyposażona w wykaszarki, kosiarki, a także 

paliwo. Pozwoliłoby to pracownikom wykonywać inne istotne i konieczne prace takie jak: 

udrożnienia rowów, przepustów, podcinanie konarów drzew itp. a nie trzy czy cztero-krotne 

koszenie placów zabaw. Są sołectwa, które to czynią we własnym zakresie ale są też takie  

w których wykonują to pracownicy gminy. Tam gdzie są duże place jak np. w Płaczkowie czy 

Sołtykowie to wiadomo, że plac należy wykosić ciągnikiem gminy natomiast w pozostałych 

przypadkach zwrócił się do Wójta o podjęcie interwencji. Także przy hydroforni czy 

oczyszczalni ścieków pracownicy powinni to wykonać we własnym zakresie. 

Wójt wyjaśnił, że faktycznie pracownicy gminy mają co robić i na zebraniach wiejskich 

podkreślał, żeby nie traktować sołtysa jako służącego, ale żeby wspólnie z mieszkańcami dbać 

o place zabaw, altany. W  niektórych sołectwach się to udaje ale nie we wszystkich. Wójt 

podkreślił, że sołtysi nie biorą z tego tytułu żadnych pieniędzy bo i takie pomówienia się 

zdarzały, co zniechęcało do wykonywania tych prac. 

Ad. 11 

Obrady sesji trwały od godz.900 do godz.1210. 

Siódmą sesję Rady Gminy Bliżyn w obecnej kadencji zamknął Radosław Bułka – 

Przewodniczący Rady dziękując wszystkim za udział w obradach sesji. 

 

Protokolant 

 

Anna Kowalik 

 

 


